
淘汰歐盟四期柴油商業車輛特惠資助計劃的特別安排 

2010 年及 2011 年首次登記的歐盟四期柴油商業車輛 

豁免遵從《空氣污染管制(空氣污染物排放)(受管制車輛)規例》 

申請須知 

 

根據《空氣污染管制（空氣污染物排放）（受管制車輛）規例》（第 311X 章）（《規

例》），政府將分別於 2025 年 12 月 31 日及 2026 年 12 月 31 日之後停止為 2010 年及

2011 年首次登記的歐盟四期柴油商業車輛發出／續發車輛牌照。就環境保護署（環保

署）於 2025 年 9 月 29 日公布有關淘汰歐盟四期柴油商業車輛特惠資助計劃的特別安

排下，該日後如需續領車輛牌照的相關車主，應先向環保署申請豁免其車輛遵從《規

例》的規定，然後在取得豁免後，向運輸署預約車輛年檢及申請續領車輛牌照。 

 

豁免申請必須以書面提出，註明申請豁免的車輛牌照號碼，並附上車輛登記文件

和最近期的車輛牌照副本，以及申請人的聯絡電話和通訊地址，若以公司為登記車主，

須提交公司註冊證明書副本。 

以下為申請豁免的範例  

 

本人/公司 (登記車主名稱：____________________ __________ _) 為 ________ 年

首次登記的柴油商業車輛登記車主 (車輛牌照號碼： _______________)，現申請

豁免遵從《空氣污染管制（空氣污染物排放）（受管制車輛）規例》（第 311X 章）

的規定，以續領車輛牌照。 

 

聯絡電話：_______________________ 

 

通訊地址：________________________________________________________ 

 

登記車主簽署或公司蓋章 

(須與車輛登記文件一致) : _________________________________________ 

 

提交的證明文件副本 

1. 車輛登記文件副本 

2. 最近期的車輛牌照副本 

3. 公司註冊證明書副本(若以公司為登記車主) 

請注意，上述申請無須提交車主身分證副本或地址證明。 

 
 



Special Arrangement for the Ex-gratia Payment Scheme for  
Phasing Out Euro IV Diesel Commercial Vehicles 

Euro IV Diesel Commercial Vehicles first registered in 2010 and 2011 
Exemption from Compliance with  

the Air Pollution Control (Air Pollutant Emission) (Controlled Vehicles) Regulation 
Guide to Application 

 
In accordance with the Air Pollution Control (Air Pollutant Emission)(Controlled 

Vehicles) Regulation (Cap. 311X) (Regulation), the Government will stop issuing/renewing 
vehicle licences to Euro IV Diesel Commercial Vehicles first registered in 2010 and 2011 
after December 31, 2025 and December 31, 2026 respectively.  Regarding the Special 
Arrangement for the Ex-gratia Payment Scheme for Phasing Out Euro IV Diesel Commercial 
Vehicles announced by the Environmental Protection Department (EPD) on September 29, 
2025, the vehicle owners who need to renew their vehicle licences after that date should first 
apply to the EPD for exemption of their vehicles from the requirements of the Regulation.  
Then, after obtaining the exemption, make an appointment with the Transport Department for 
annual vehicle inspection and apply for vehicle license renewal. 

 
Applications for exemption must be made in writing, stating the vehicle registration mark 

for which exemption is sought, and accompanied by copies of the vehicle registration 
document and the latest vehicle license, as well as the applicant’s contact telephone number 
and correspondence address.  If a company is the registered owner of the vehicle, a copy of 
the company’s certificate of incorporation must be submitted. 

 
The following is an example of an exemption application 

 
I/Company (Name of registered vehicle owner: _______________________________) 
am/is the registered owner of a diesel commercial vehicle first registered in year 
________  (Vehicle Registration Mark ：  _______________). I now apply for 
exemption from the Air Pollution Control (Air Pollutant Emission)(Controlled Vehicles) 
Regulation for vehicle licence renewal. 
 
Contact Number：_______________________ 
 
Correspondence Address：___________________________________________ 
 
Signature of Registered Owner or Company Seal  
(must be consistent with the vehicle registration document)：__________________ 
 
Copies of supporting documents submitted 
1. Copy of Vehicle Registration Document 
2. Copy of the Latest Vehicle Licence  
3. Copy of the Company’s Registration Certificate (if the company is the registered 
owner of the vehicle) 

Please note that the above application does not require submission of a copy of the 
HKID card or proof of address 

 


